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Dato:

16/02 2009

I henhold til  § 36, stk. 1 i Landstingets  Forretningsorden fremsætter jeg følgende spørgsmål  til 

Landsstyret:

Spørgsmål til Landsstyret:

1. Hvorledes  har Landsstyret tænkt sig at implementere landstingsbeslutningen om at 

Landsstyret pålægges at tage initiativ til at indføre en obligatorisk skolemadsordning i 

folkeskolen, for alle børn i  hele Grønland, fremsat i 2005 af daværende medlem af 

landstinget Aqqaluk Lynge, Inuit Ataqatigiit?

2. Hvorledes  forholder  Landsstyret  sig  til  ernæringsrådets  anbefalinger  og  udtalelser 

herom?

3. Hvilke  tiltag  vil  Landsstyret  iværksætte  for  at  mindske  den  økonomiske  ulighed  i 

Grønland? 

4. Finder  Landsstyret  det  passende  at  samtlige  børn  i  Grønland  er  omfattet  af  den 

såkaldte ”børnecheck” når selvsamme Landsstyre vil forskelsbehandle skolebørn mht. 

fordeling af skolemad?

5. Påtænker  Landsstyret  at  omprioritere  midler  på  finansloven  eller  søge  om  en 

tillægsbevilling, for at sikre at vi i Grønland overholder FN’s børnekonventions artikel 

27?

(Landstingsmedlem Juliane Henningsen, Inuit Ataqatigiit)



Begrundelse:

Man kunne i AG nr. 13 der udkom d. 16. februar 2009 læse  Landsstyremedlem Tommy Marø’s 

udtalelser angående en kommende skolemadsordning. Heri udtaler Landsstyremedlemmet at man 

fra  Landsstyrets  side vil  foreslå  at  man  kun vil  give  mad,  til  skolebørn  fra  de svagest  stillede 

familier. Vi i Inuit Ataqatigiit mener at det er en principiel overvejelse og et spørgsmål om etik og 

en  påbegyndelse  af  en  accept  af  ghettodannelser  og  stigmatisering  af  de  dårligst  stillede  når 

Landsstyret udtaler sig på den måde.


